



Der Lehrstuhl International Vergleichende Politische Ökonomie und Wirtschaftssoziologie am Cologne Center for Comparative Politics (Brückenprofessur Max-Planck-Institut für Gesellschaftsforschung) sucht

Studentische Hilfskraft (m/w/d)

Die Arbeitszeit beträgt **35 bis 44 Stunden pro Monat (8-10h/Woche)**.

Aufgaben:

- Mitarbeit an Forschung: eigene wissenschaftliche Recherchen und empirische Analysen, Datenerhebung und -aufbereitung, editieren von (englischen) Texten sowie Sichtung von Literatur
- Unterstützung in der Lehrvorbereitung

Voraussetzungen:

- Interesse an Forschungsfragen der Vergleichenden Politischen Ökonomie (insbesondere in den Bereichen: Digitalisierung, Finanzialisierung oder Klimapolitik)
- Kenntnisse in Methoden und Techniken des wissenschaftlichen Arbeitens
- Teamfähigkeit & Zuverlässigkeit
- Selbstständiges und eigenverantwortliches Arbeiten
- Im BA- oder MA-Studium (Sozialwissenschaften, Politikwissenschaften oder Volkswirtschaftslehre)
- Interesse an langfristiger Beschäftigung

Die Entlohnung erfolgt nach dem üblichen Satz der Universität zu Köln für studentische Hilfskräfte (aktuell 13,98 Euro brutto/Stunde) bzw. wissenschaftliche Hilfskräfte bei Vorliegen eines Bachelor-Abschlusses (aktuell 15,11 Euro brutto/Stunde). Nach Absprache ist gegebenenfalls eine Weiterbeschäftigung während eines Auslandssemesters möglich.

Bewerbungen (Motivationsschreiben, Lebenslauf, Studienverlauf und Studienleistungen) werden – zusammengefasst in einer PDF-Datei – per Email bis zum **11.7.2025** erbeten an:

Prof. Dr. Christine Trampusch & Dr. Michael Kemmerling
Cologne Center for Comparative Politics
Lehrstuhl für International Vergleichende Politische Ökonomie und
Wirtschaftssoziologie
Brückenprofessur Max-Planck-Institut für Gesellschaftsforschung
E-Mail: christine.trampusch@uni-koeln.de



The Chair for International Comparative Political Economy and Economic Sociology at the Cologne Center for Comparative Politics (Liaison Chair, Max Planck Institute for the Study of Societies) is looking for a

Student Assistant (m/f/d)

The working hours are **35 to 44 hours per month (8-10h/week)**.

Your Tasks:

- Participation in research: own scientific research and empirical analyses, data collection and processing, editing of (English) texts as well as review of literature.
- Support in the preparation of teaching

Your Profile:

- Interest in research questions in comparative political economy (especially in the areas of: Digitalisation, financialisation or climate policy)
- Knowledge of methods and techniques of scientific work
- Ability to work in a team & reliability
- Ability to work independently and on one's own responsibility
- Enrolled in BA or MA studies (social sciences, political science or economics)
- Interest in long-term employment

Remuneration is based on the usual rate of the University of Cologne for student assistants (currently 13.98 euros/hour) or research assistants with a bachelor's degree (currently 15.11 euros/hour). During a potential semester abroad, we are open to discuss remote work arrangements.

Applications (letter of motivation, curriculum vitae, course of studies and academic achievements) are requested – summarised in one PDF file – by email by **11.7.2025** to:

Prof. Dr. Christine Trampusch & Dr. Michael Kemmerling
Cologne Center for Comparative Politics
Chair for International Comparative Political Economy and Economic Sociology
Liaison Chair, Max Planck Institute for the Study of Societies
Email: christine.trampusch@uni-koeln.de